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n UE vrea sã suprataxeze oþelul importat din
Brazilia, Iran, Rusia ºi Ucraina PAGINA 5

n Euro scade în aºteptarea deciziei de
politicã monetarã a BCE
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n “Carrefour” Brazilia a
obþinut 1,6 miliarde de
dolari din listare
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Italia ia
în calcul
preluarea unei
deþineri
la “Alitalia”

Statul italian ar putea lua în consi-
dere preluarea unei deþineri mici la
compania aerianã neprofitabilã “Ali-
talia”, conformministrului transportu-
rilor de la Roma, Graziano Delrio.

Acesta a afirmat ieri, în faþa unei
comisii parlamentare: “Suntem
împotriva naþionalizãrii companiei
aeriene, dar preluarea unei deþineri
mici de cãtre stat ar putea fi o solu-
þie”. Oficialul italian a mai spus cã
administratorii speciali numiþi sã
conducã “Alitalia” dupã plasarea în
faliment ar putea sã rãmânã în aceste
posturi o perioadã mai lungã decât
era planificat iniþial.

În luna mai, când “Alitalia” a soli-
citat intrarea sub administrare spe-
cialã, Guvernul de la Roma a exclus
renaþionalizarea companiei aeriene.
Atunci, operatorul de transport a in-
format cã avea datorii de aproxima-
tiv 3 miliarde de euro la sfârºitul lui
februarie.

“Alitalia”, din care operatorul
“Etihad Airways” din Abu Dhabi
deþine o participaþie de 49%, a lansat
cererea de protecþie faþã de creditori
pentru a doua oarã în mai puþin de
zece ani, dupã ce angajaþii au respins
un plan de salvare.

V.R.

n Shhaideh respinge acuzaþiile cã ar fi acordat
banii din PNDL pe criterii politice
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n Transgaz ºi JP Srbijagas au semnat un
Memorandum de Înþelegere PAGINA 3

n Murad a investit 10
milioane de euro în hotelul
de 5 stele Phoenicia Royal

PAGINA 4

GRAM AUR = 157,9213 RON FRANC ELVEÞIAN = 4,1544 RON EURO = 4,5680 RON DOLAR = 3,9617 RON

O Autoritate pentru conduita
industriei financiare
(Articol preluat de pe opiniibnr.ro)

Entitatea la care se referã acest
text s-ar ocupa de conduita
(de conformare ºi de eticã) a

instituþiilor ce furnizeazã servicii fi-
nanciare. Criza ce a erupt în 2008 a
revelat tot mai multe nereguli pe pie-
þele financiare, hibe profun-
de ale sistemului de regle-
mentare lax – aºa numitul
“light touch regulation”.
Acest regim este legat de
paradigma pieþelor mereu
eficiente (efficient markets
hypothesis). Aceastã viziu-
ne a subestimat dinamica
preþurilor activelor finan-
ciare, apariþia de bule speculative,
efecte de contagiune devastatoare.
Conduita pe pieþe financiare a relie-
fat o problemã de “integritate” a pie-
þelor (dacã funcþioneazã cum se pre-

supune ºi corect), a creat o problemã
“sistemicã”. Astfel încât ceea ce pã-
rea a þine strict de teritoriul pruden-
þialitãþii la nivel de firmã – la nivel
microeconomic – a cãpãtat relevanþã
pentru stabilitatea macroeconomicã,

pentru ceea ce numim acum
macroprudenþialitate (ce se
ocupã de riscuri sistemice).

Conduita nu corectã pe
pieþe financiare este ilustratã
nu numai de scandaluri în
lanþ, amenzi în ºir aplicate de
autoritãþi de supraveghere;
dimensiunea problemei se
vede ºi din luãri de poziþie

ale unor ºefi de bãnci centrale, ale
unor organisme internaþionale care
se ocupã ºi de reglementare ºi supra-
veghere –precum Banca Reglemen-
telor Internaþionale (BIS), Consiliul

pentru Stabilitate Financiarã (FSB),
Consiliul European pentru Riscuri
Sistemice (ESRB). Mark Carney,
ºeful FSB ºi guvernator al Bãncii
Angliei, în câteva rânduri a subliniat
conduita rea drept generator de risc
sistemic; sunt documente ale ESRB
care vorbesc despre acelaºi fapt. Cri-
za a pus în atenþia autoritãþilor, a
bãncilor centrale, conduita în aface-
ri, adesea certatã cu ceea ce implicã
relaþia fiduciarã cu clienþii.

Criza financiarã a impus lecþii ma-
jore. Una, cã deºi miºcarea ciclicã a
economiei este fireascã, adâncimea
crizelor poate fi atenuatã. Altã lecþie
este cã reglementarea trebuie sã fie
adecvatã ºi atotcuprinzãtoare (inclu-
siv “sectorul bancar umbrã”, pieþele
de capital).

(continuare în pagina 8)

ÎN DOSARUL BÃNEASA INVESTMENTS

Puiu Popoviciu va afla sentinþa
definitivã, pe 2 august
l Terenul pe care se aflã Ambasada SUA, sub sechestru asigurator
l Procurorii: “În momentul constituirii ca aport la capitalul social al SC
«Bãneasa Investments» SA, terenul a fost evaluat la valoarea de un dolar/mp,
în timp ce valoarea de piaþã de la acea datã era de aproximativ 150 euro/mp”

M agistraþii de la Înalta
Cur t e de Casa þ i e º i
Justiþie au amânat ieri,

pentru 2 august, pronunþarea sen-
tinþei definitive în dosarul “Bãnea-
sa”, în care omul de afaceri Ga-
briel Puiu Popoviciu a fost con-
damnat, în primã instanþã, la nouã

ani de închisoare.
La ultimul termen al procesului din

5 iulie, un procuror de la DNAa cerut
judecãtorilor majorarea condamnãri-
lor date de instanþa de fond pentru in-
culpaþii din acest dosar, în sensul apli-
cãrii unor pedepse orientate cãtre ma-
ximul prevãzut de legea penalã.

De cealaltã parte, avocaþii au so-
licitat judecãtorilor desfiinþarea
sentinþei date de Curtea de Apel
Bucureºti ºi trimiterea dosarului
spre rejudecare.

A.S.

(continuare în pagina 2)

Raiffeisen va depune
o plângere în instanþã împotriva
unei legi adoptate în Croaþia
l Parlamentul croat a adoptat o lege prin care
câteva mii din creditele acordate de Raiffeisen
sunt declarate nule

G rupul bancar austriac Raif-
feisen a anunþat, ieri, cã se
pregãteºte sã depunã o

plângere împotriva unei legi adopta-
te în Croaþia prin care câteva mii din
creditele acordate de bancã cetãþe-
nilor croaþi sunt declarate nule,
transmite Reuters.

Luna aceasta, Parlamentul Croa-
þiei a adoptat o lege care protejeazã
debitorii locali cu credite denomina-
te în euro, promovate ºi furnizate
de filialele bãncii austriece.

(continuare în pagina 3)

Claudia Ionescu,
validatã de ASF
ca administrator BVB
Autoritatea de Supraveghere

Financiarã (ASF) a decis,
ieri, validarea doamnei Cla-

udia Gabriela Ionescu în funcþia de
membru al Consiliului de Admi-
nistraþie al Bursei de Valori Bucu-
reºti, potrivit unui comunicat de pre-
sã.

Astfel, board-ul BVB are, în pre-
zent, opt membri valizi.

Claudia Ionescu este Director la
Direcþia Titluri BRD ºi a fost alea-
sã de acþionarii BVB, în funcþia de
administrator, la Adunarea Gene-
ralã din aprilie. Ea a venit pe locul
vacantat, dupã demisia lui Radu
Toia.

În prezent, CA-ul BVB mai are
loc liber, în urma decesului lui
Cristian Micu.

Recent, Banca Europeanã pentru

Reconstrucþ ie ºi Dezvoltare
(BERD) a solicitat Bursei de Valori
Bucureºti convocarea Adunãrii Ge-
nerale a Acþionarilor, pentru alege-
rea unui administrator. BERD deþi-
ne o participaþie de 6,05% din BVB.

ªedinþa Consiliului de Admi-
nistraþie programatã vinerea trecu-
tã, cu acelaºi subiect, nu s-a putut
þine, din lipsã de cvorum.

Propunerile fãcute erau Radu
Hanga ºi Mihai Chiºu, însã se pare
cã ultimul fusese respins în cadrul
unui Comitet de nominalizare.

CA-ul BVB trebuie sã decidã, în
curând, dacã îi prelungeºte sau nu
mandatul directorului general Lud-
wik Sobolewski, care se încheie pe
21 august.

A.A.

DANIEL

DÃIANU

PENTRU EXECUTIV, RECLAMA LITORALULUI ROMÂNESC, MAI IMPORTANTÃ DECÂT CETÃÞEANUL

Guvernanþii vor sã þinã jegul
de pe litoral în spatele camerelor

de luat vederi
l Inspectorii ANPC au arãtat, în faþa presei, condiþiile insalubre din unele hoteluri ºi restaurante de la mare, fapt apreciat de consumatori, dar dezaprobat de guvernanþi ºi de ºeful
Federaþiei Patronale din TurismlMinistrul Turismului: “Sunt de acord cu controalele ºi cu sancþionarea celor care greºesc, dar nu sunt de acord cu show-ul live”lCostel
Stanciu, APC: “Controalele ANPC au deranjat niºte grupuri economice de interese, iar acum se fac presiuni de naturã politicã, urmând, cel mai probabil, sã se lase cu demisii”

C
ontroalele desfãºurate în
forþã, în ultima perioadã,
de inspectorii de la Pro-
tecþia Consumatorilor, pe

Litoralul românesc, ºi modul în care
acestea au fost efectuate au deranjat
anumite personalitãþi din domeniu,
dar ºi pe cei de la conducerea Guver-

nului.
Astfel, imaginile în care apãreau

condiþiile insalubre din cadrul unor
unitãþi de cazare ºi masã, mucegaiul,
rugina, alimentele expirate ºi refolo-
site servite turiºtilor, raþa pãstratã în
congelator cu fulgi cu tot, etc. nu
le-au picat tocmai bine domnilor

Mohammad Murad, preºedintele
Federaþiei Patronale din Turism, ºi
Mihai Tudose, ºeful Guvernului. Cei
doi ºi-au manifestat dezacordul faþã
de acest tip de controale, în cadrul
unor declaraþii fãcute, marþi seara, la
evenimentul de inaugurare a unui
hotel de cinci stele care-i aparþine

domnului Murad.
În timp ce Mohammad Murad a de-

clarat: “Controalele sunt o modã care
vãd cã a dispãrut, dar cu ultimele fãcu-
te de OPC nu sunt de acord. Ei contro-
leazã zece hoteluri, gãsesc la un hotel
nereguli, fac din asta mare tam-tam ca
sã arate ºefilor cã ei fac treabã, dar in-

direct ne fac imagine negativã.
Normal ar fi dacã am fost la zece

hoteluri, iar nouã sunt în regulã, pe
comunicatul de presã sã spunã cele
nouã hoteluri sunt OK, dar unul nu
este în regulã, încât presa sã aibã ce
spune, ºi ºtiri negative ºi ºtiri poziti-
ve”, premierul Mihai Tudose a afir-

mat: “Atât timp cât aceste armate de
oameni în control, în verificãri, vor
acþiona cu bunã-credinþã ºi pentru
interesul cetãþeanului ºi al turismu-
lui, sunt perfect de acord.

EMILIA OLESCU

(continuare în pagina 3)


